Άσκηση στην προσωπική αντωνυμία
[bookmark: _GoBack]Πώς διακρίνουμε τη γενική και την αιτιατική στους αδύναμους τύπους στο α’ και β’ πρόσωπο;

Στο α’ και β’ πρόσωπο της προσωπικής αντωνυμίας οι αδύναμοι τύποι στη γενική και στην αιτιατική του ενικού αριθμού είναι διαφορετικοί:
· γενική:  μου είπε -  σου είπε 
· αιτιατική: με φίλησε - σε φίλησε.
Στο α’ και β’ πρόσωπο της προσωπικής αντωνυμίας οι αδύναμοι τύποι στη γενική και στην αιτιατική του 
πληθυντικού αριθμού είναι ίδιοι: 
· γενική:  μας είπε-  σας είπε
· αιτιατική: μας φίλησε- σας φίλησε

Ερώτημα: Όταν έχουμε έναν τύπο στον πληθυντικό αριθμό, πώς θα καταλάβουμε, πότε έχουμε γενική και πότε αιτιατική;
Απάντηση: Απλώς θα μετατρέψουμε την πρόταση από τον πληθυντικό στον ενικό και αμέσως θα φανεί η πτώση της αντωνυμίας.

Υπογράμμισε τη σωστή πτώση

Γιατί δεν φάγατε το φαγητό; Δεν σας άρεσε; α. γενική β. αιτιατική
Όχι δεν μας άρεσε, γιατί ήταν πολύ αλμυρό. α. γενική β. αιτιατική

Να μας ειδοποιήσετε, όταν θα έρθει ο διευθυντής. α. γενική β. αιτιατική
Και πώς να σας ειδοποιήσουμε; α. γενική β. αιτιατική
Να μας στείλετε μήνυμα στο κινητό. α. γενική β. αιτιατική
Να σας στείλω το μήνυμα, αλλά σε ποιανού το κινητό; α. γενική β. αιτιατική

Δεν σας είδα στο πάρτι. Πού είχατε πάει; α. γενική β. αιτιατική
Δεν ήρθαμε, γιατί δεν μας κάλεσαν. α. γενική β. αιτιατική

Δεν μας ειδοποίησαν ότι η παράσταση ακυρώθηκε. α. γενική β. αιτιατική
Μα δεν σας έστειλαν μήνυμα; α. γενική β. αιτιατική
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